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Assemblea General de la FELIB amb una 
mult i tudinària presència d'ajunt ament s membres

Els representants dels ajuntaments federats a la FELIB juntament amb la consellera de Treball i Formació, Margarita Nájera.

Com cada any, la FELIB va dur a terme la sessió de
l'Assemblea General Ordinària el passat 14 de març
de 2008, en què estaven convocades totes les enti-
tats locals que hi estan federades, amb un total de
cinquanta-nou membres entre ajuntaments i con-
sells. A més, enguany la reunió de l'assemblea
comptava amb la presència de sis ajuntaments que
s'han federat recentment i que són: sa Pobla,
Valldemossa, Andratx, Campos, Lloret de Vistalegre
i Palma, als quals el president de l'entitat va donar la
benvinguda.

Propost a de pressupost s per al 2008
El punt principal de l'ordre del dia era aprovar el
rendiment de comptes de l'exercici del 2007 i el pres-
supost per al 2008. Pel que fa a la primera qüestió,
la secretària general va presentar a l'assemblea la
rendició de comptes anuals del 2007, aprovada pel
Consell Executiu de dia 8 de febrer, que es pot
resumir en les partides principals següents: per una
banda, el finançament extern, que correspon a les
subvencions del Govern balear i l'Institut Nacional
d'Administracions Públiques i, per l'altra, les despe-
ses de personal laboral, jornades informatives i la
imposició a curt termini, la qual neix d'un fons d'in-
versió amb Sa Nostra. Així, l'any passat es va tancar
l'exercici econòmic amb un excedent positiu de poc
més de 30.000 euros. A més, els membres de la
FELIB també foren informats de la proposta de pres-
supost per al 2008, d'un total de 674.000 euros, i que

es divideix entre els ingressos pressupostats i les
despeses previstes. En el primer bloc d'ingressos,
figuren la subvenció del Govern balear per un total
de 380.000 euros, les quotes de les entitats fede-
rades, la subvenció de l'INAP per al Pla de formació
contínua de 140.000 euros i el conveni per a les
obres de la seu social per un valor de 36.000 euros.
Pel que fa a les despeses, les previsions són desti-
nar part del pressupost a despeses de repre-
sentació, despeses de personal, Pla de formació
contínua, estudis i treballs tècnics, despeses de
material i costs de les visites i de les jornades amb el
Centre Balears Europa, amb la finalitat que els mem-
bres de la FELIB coneguin de primera mà les institu-
cions europees. Tant la rendició de comptes de 2007
com la proposta de pressupost per a enguany foren
aprovades per unanimitat.

Modificació dels Est atut s de la FELIB
Un altre dels punts importants de la jornada fou la
proposta de modificació dels Estatuts de la
Federació, que ja foren debatuts en el Consell
Executiu de 8 de febrer. L'assessor jurídic, Pedro
Bofill, va explicar quina era la filosofia d'aquesta
modificació i va convidar tots els membres presents
que presentassin les al·legacions que creguessin
oportunes al Departament de Serveis Jurídics. Les
modificacions seran aprovades de manera definitiva
a la propera sessió de l'Assemblea General, que es
convocarà únicament per tractar aquest punt.



Visites i present acions
A més, la FELIB va rebre la visita de diverses per-
sonalitats, entre les quals figuren Fernando Monar,
Margarita Nájera i portaveus del grup Serbrock Sa
Nostra, SA. Fernando Monar, director general de
Qualitat dels Serveis, va presentar el conveni que
varen signar el Govern i la Federació d'Entitats
Locals de les Illes Balears. Per la seva banda, la
consellera de Treball i Formació i el seu equip
esbossaren el pla d'actuació dels diferents departa-
ments que té la Conselleria de Treball i presentaren 

el projecte de beques. Finalment, el grup Serbrock
Sa Nostra, SA, representat per Francisco Miró Aguiló
i Isabel Bautista Campos, varen donar compte del
conveni signat amb la FELIB.

• Ampliar els membres vocals dels òrgans de la Federació
per augmentar la participació de les entitats associades.
• Definir el tipus de sessions dels òrgans rectors que es
poden dur a terme.
• Incloure el règim de suplència del president.
• Regular el desenvolupament de les votacions.
• Aclarir el sistema de designació dels representants dels
batles o del president per assistir a les reunions dels
òrgans de la FELIB.
• Incloure, per imperatiu de la Llei orgànica del dret d'as-
sociació, les quantitats que han de percebre els integrants
dels membres de la Federació que participin als seus
òrgans o comissions.
• Regular els efectes d'una moció de censura contra un
representant d'una entitat local que formi part d'un òrgan
rector de la Federació.

Modificacions més import ants dels Est atut s:
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Conveni entre la Direcció General de Qualitat i la FELIB
El passat 6 de març de 2008, el Govern (la Direcció General de Qualitat) i la Federació d'Entitats
Locals varen signar el conveni destinat a augmentar la qualitat dels serveis públics que els ajun-
taments i els consells donen als ciutadans. Aquesta iniciativa disposa d'una partida pressupostària
de 200.000 euros, que s'invertiran a estudiar les necessitats que tenen. El conveni té com a objec-
tiu principal solucionar la mancança de qualitat dels serveis públics que ofereixen els municipis.
Atès que els ajuntaments són els que millor coneixen aquestes deficiències, els municipis volen
participar activament a la redacció de les bases d'aquesta iniciativa per establir quins han de ser
els criteris i quins objectius s'han de fixar.

Segona Comissió d'Aigües
La reunió de la segona Comissió d'Aigües de la FELIB, que tingué lloc el 19 de març, fou una
reflexió final i una recopilació dels suggeriments en matèria d'aigua que es recolliren en un docu-
ment final que s'ha presentat a Medi Ambient. Les propostes principals són: declarar la zona del
Migjorn (Menorca) com a zona vulnerable; instal·lar una dessaladora a la zona de Llevant; fer una
moratòria per a pous particulars i privats; augmentar el perímetre de protecció dels pous i la qua-
litat de l'aigua depurada; ampliar els terciaris; millorar i controlar els sistemes locals de clavegue-
ram, i establir tarifes progressives per persona empadronada.

Jornada Pla Avança
Amb motiu de la convocatòria d'ajudes per a
projectes i accions de l'Acció estratègica de
telecomunicacions i societat de la informació
dins el Pla nacional d'investigació científica,
desenvolupament i innovació tecnològica
2008-2011, representants de la Direcció
General de Noves Tecnologies de la
Informació i la Comunicació vingueren a la
FELIB per dur a terme una jornada informativa
el passat 26 de març sobre aquestes ajudes
tan importants per als ajuntaments per poder
implantar l'administració electrònica.

Margarita Nájera, consellera de Treball i Formació, amb Joan Ferrà.



L a  F E L I B  v i a t j a  a  C i u t a d e l l a  p e r  d u r  
a  t e r m e  e l  C o n s e l l  E x e c u t i u

Reta l l  d 'Ú l t ima Hora Menorca publ icat  e l  19 d 'abr i l
de 2008.

Els membres que componen el Consell Executiu de
la FELIB es traslladaren fins a Ciutadella de Menorca
el 18 d'abril per dur a terme la reunió d'aquest òrgan
de govern. En aquesta ocasió, la FELIB va convidar
la resta de municipis de l'illa de Menorca que no for-
men part del Consell Executiu a ser presents a la
reunió. Els batles i regidors de Mallorca, d'Eivissa i de
Formentera membres del Consell Executiu es
desplaçaren amb avió fins a l'aeroport de Maó, i des
d'allà es traslladaren amb autobús fins a l'Ajuntament
de Ciutadella, on els rebé el batle, Llorenç Brondo, i
Miguel Ángel Limón, cap de Protocol del consistori, el
qual explicà als presents algunes de les fites més
importants de la història de Ciutadella i destacà espe-
cialment el setge de la ciutat a mans de les hordes
turques l'any 1558. 
Després de la visita per la casa consistorial
menorquina, els membres del Consell Executiu es
varen dirigir fins a l'alberg Sa Vinyeta, situat als
afores de Ciutadella, on es féu la reunió i el dinar. En
arribar, els mitjans de comunicació de Menorca
esperaven els membres directius per a la roda de
premsa que s'havia convocat amb anterioritat. El
vicepresident segon, Ramon Orfila, fou qui presidí la
reunió, perquè el president, Joan Ferrà, no hi va
poder acudir per la defunció del seu pare, i Llorenç
Brondo, batle de Ciutadella, hi va actuar com a
amfitrió. Abans de començar, els assistents feren
arribar el condol al president, i a Miquel Ferrer, batle
d'Alcúdia i vicepresident primer de la FELIB, per la
mort de la seva mare.
Entre els punts del dia més importants destacava la
notificació que féu l'assessor jurídic de la FELIB,
Pedro Bofill, de les al·legacions rebudes a la modifi-
cació dels Estatuts de la Federació, després que el
termini hagués acabat. Un dels canvis més destaca-
bles és l'ampliació del nombre de vocals: el Consell
Executiu podrà tenir un mínim de desset i un màxim
de vint-i-set membres, i la Comissió Permanent
podrà variar el nombre de vocals entre els cinc i els
onze membres. 
A més, durant la jornada, la secretària general va
informar la resta de membres de la FELIB de les
reunions que ella i el president, Joan Ferrà, havien
mantingut des de la darrera convocatòria del Consell
de Cooperació Municipal. S'hi parlà de les partides
econòmiques que destina aquesta entitat a tots
els ajuntaments. Aquí, Ramon Orfila va advocar
perquè la Federació adopti una actitud més reivin-
dicativa davant el Govern pel que fa als recursos

econòmics amb l'objectiu d'esdevenir millors inter-
locutors entre l'Administració local i l'Executiu balear.
L'assessor jurídic també donà compte de la reunió de
la Comissió de Cultura de la FEMP i de les federa-
cions territorials sobre la proposta de modificació del
conveni amb l'SGAE. Finalment, la secretària va
informar d'una tercera reunió, la que es va mantenir
amb l'Ajuntament de Palma sobre les primeres jor-
nades d'accessibilitat titulades Obrim Portes, que
organitza aquest consistori i que tindran lloc el dia 13
de maig. 
Un altre dels punts forts del dia fou la visita de Miquel
Martorell Mas, director general de Planificació i
Centres, i de Vicenç Arnaiz, tècnic, ambdós de la
Conselleria d'Educació i Cultura, que varen explicar
amb profunditat el repartiment de places i la distribu-
ció de les ajudes del Pla de primera infància de 0 a 3
anys, la implantació del qual ja està en marxa. 
Finalment, els membres de la FELIB varen debatre
sobre el sistema de detecció de les necessitats de
formació de les administracions locals i de quina
manera el podien millorar. Es va resoldre proposar al
Departament de Cooperació Local del Consell de
Mallorca que ells, per tal de complementar la feina
que ja duu a terme la FELIB, contractin una persona
o una consultoria perquè faci l'anàlisi de l'estat de la
formació dels empleats dels ajuntaments. 
Després d'acabar la reunió del Consell Executiu, tots
els assistents, el personal de la FELIB que es
desplaçà a la reunió i el personal de l'Ajuntament de
Ciutadella es dirigiren al menjador de l'alberg per
dinar. El plat principal era la paella que havia fet el
batle de Ciutadella, la qual féu les delícies de tots els
comensals.

Bartomeu Bonafé, Llorenç Brondo, Ramon Orfila i Joana
Alomar atenen els mitjans de comunicació.
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AJUNTAMENT D’ALCÚDIA
Miquel Ferrer V iver - batle

1. Què ressalt aríeu de les activit ats que duu a terme el vostre
Ajunt ament?
Les activitats són múltiples i variades. El que destacaria d'Alcúdia és
el bon clima de convivència en una ciutat que creix constantment.

2. Quines mancances té el
vostre municipi?
Les mancances són les que
de r i ven  de l  c re i xemen t  tan
ràpid  que v iv im;  les  que més
ens preocupen són les educa-
t ives,  i  pens que e l  Govern de

la  CA IB  hau r i a  de  fe r  un
esforç  suplementar i  en aques-
ta  qüest ió .
3. Util itzau els serveis i la
informació que la FELIB posa a
la vostra disposició?
Sí, tant com és possible.

Web: www.alcudia.net

Qüestionaris als membres de la FELIB

AJUNTAMENT DE SANTA MARGALIDA
Martí Torres V alls - batle

1. Què ressalt aríeu de les activit ats que duu a terme el vostre Ajunt ament?
Nosaltres destacaríem, sobretot, les activitats següents: les relacionades
amb la preservació del medi ambient, incloses en el desenvolupament de
l'Agenda Local 21; activitats culturals com poden ser: contacontes, tallers
infantils, conferències, presentació de llibres, taules rodones, el curs
"Coneix Santa Margalida, coneix Mallorca", que enguany és un monogràfic
del rei Jaume I; dins l'Àrea de Joventut, s'ha de tenir en compte la partici-
pació en el Mallorca Prix, en el qual el nostre municipi ha quedat finalista i,
per acabat, en l'Àrea d'Esports, cal assenyalar el Curs d'instructor de nordic
walking i la caminada a peu a Son Real a benefici de l'AECC.

2. Quines mancances té el vostre
municipi?
Les mancances principals són les
relacionades amb l'espai per poder
dur a terme més activitats, sobretot
de caire cultural. Esperam solu-
cionar aquest problema amb
l'obertura d'un nou centre sociocul-
tural.

3. Utilitzau els serveis i la infor -
mació que la FELIB posa a la
vostra disposició?
Sí, consideram que és una eina
molt útil, ja que permet que els
ajuntaments estiguem assabentats
de tota una sèrie de temes que,
d'una altra manera, no ens arri-
barien.

Web: www.ajsantamargalida.net


